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- 

Bij brief van 16 maart 2015, ingekomen op 16 maart 2015, heeft u namens de 

GL fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Provinciale Staten hebben meermaals aangegeven dit onderzoek van groot 
belang te vinden teneinde hun controlerende en volksvertegenwoordigende rol 
rond het provinciale veehouderijbeleid goed uit te kunnen voeren. Pers en 
belangenorganisaties hadden de tussenresultaten eerder in bezit dan het 
algemeen provinciebestuur. Was dit zo afgesproken/afgestemd met de 
onderzoekers? Zo nee, wat ging er anders dan afgesproken/gepland? Zo ja, 
wanneer was u van plan (geweest) de Staten te informeren? 
Antwoord: Als eerste merken wij op dat wij, net als uw Staten, dit onderzoek 

van groot belang vinden voor Brabant en dat wij de ontwikkelingen op de voet 

blijven volgen. 

De resultaten van het tussenonderzoek zijn met een persbericht en een 

publiekssamenvatting bekendgemaakt op 12 maart 2015. Op dat moment 

hebben wij er kennis van genomen. 

Wij zullen u nader informeren na bestudering van deze tussenresultaten en na 

ruggespraak met het Rijk. Het Rijk is namelijk primair verantwoordelijk voor het 

“Veehouderij en Gezondheid Omwonenden” (VGO) onderzoek en voor de 

interpretatie van de uitkomsten. 

 

2. Wanneer spreken GS en PS met elkaar over deze tussenresultaten? 
Wanneer krijgen PS gelegenheid om vragen te stellen aan de onderzoekers? 
Komt er een uitgebreidere versie dan de nu openbare 'publiekssamenvatting' 
ter beschikking? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet?  
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Antwoord: Nee, wij hebben geen nadere informatie over deze 

tussenrapportage of eventuele andere toekomstige tussenrapportages. Wel is 

bekend dat de eindrapportage van het onderzoek gepland staat voor april 

2016.  

Wij gaan in overleg met uw Staten om een bijeenkomst te organiseren met 

onder andere de onderzoekers over deze tussenresultaten en de betekenis 

daarvan voor het Brabantse beleid.  

 

3. In het afgelopen jaar hebben veel huisartsen zich bezorgd getoond over het 
hoge aantal patiënten met antibioticaresistente (MRSA, ESBL), hart- en 
vaatziekten en kanker. Worden deze aandoeningen meegenomen in het 
onderzoek? Zo nee, waarom niet?  
Antwoord: Op basis van het advies van de Gezondheidsraad1 zijn door het 

Rijk keuzes gemaakt ten aanzien van de onderzoeksvragen. De 

verantwoording en de reikwijdte van het VGO-onderzoek kunt u in het 

“Projectplan2 Veehouderij en Gezondheid Omwonenden (VGO)” vinden. 

Hieruit blijkt dat hart- en vaatziekten en kanker niet nader worden onderzocht 

conform het advies van de Gezondheidsraad. Antibioticaresistentie maakt 

nadrukkelijk wel onderdeel uit van het onderzoek. 

 

4. Het onderzoek toont gezondheidseffecten bij bewoners rond intensieve 
veehouderijen. Daar zitten diverse aspecten aan, waaronder het hogere aantal 
longontstekingen en gevallen van chronische bronchitis. Is dit voor GS 
aanleiding om de groei van veehouderijen in de onderzochte gebieden tijdelijk 
te stoppen (stand-still), totdat de rest van het onderzoek bekend is? Zo ja, kunt 
u de maatregel(en) specificeren? Zo nee, waarom niet? 
Antwoord: Nee, op dit moment overwegen wij niet uit voorzorg een stand-still 

in te voeren. Voor een dergelijk besluit is verder onderzoek noodzakelijk. Wel 

beraden wij ons, onder andere samen met het Rijk en gemeenten, op verder te 

nemen stappen. 

Wij hebben al wel een aantal maatregelen genomen die bijdragen aan een 

beperking van de risico’s, waaronder: 

 de voorwaarden gesteld aan ontwikkeling van veehouderijen in de 

Vr2014; 

 daarbij specifiek het opnemen van een norm voor fijnstof en geur in de 

Vr2014; 

 de beloning van het nemen van maatregelen ten aanzien van fijnstof en 

geur in de BZV; 

 de versterkte inzet op de controle van luchtwassers, waarmee een 

belangrijke reductie van de emissie van fijnstof en geur wordt bereikt; 

                                                
1 http://www.gr.nl/sites/default/files/201227Gezondheidsrisicoveehouderijen.pdf  
2 http://www.rivm.nl/dsresource?objectid=rivmp:231085&type=org  

http://www.gr.nl/sites/default/files/201227Gezondheidsrisicoveehouderijen.pdf
http://www.rivm.nl/dsresource?objectid=rivmp:231085&type=org


  

 

 

 

 

  3/3 

Datum 

7 april 2015 

Ons kenmerk 

3793545 

 

 het instellen door het Bestuurlijk Platform Omgevingsrecht (BPO) van het 

Speerpunt Transitie Zorgvuldige Veehouderij waarmee gemeenten, 

provincie en omgevingsdiensten beter zijn toegerust voor de uitvoering 

van de VTH-taken (vergunningverlening, toezicht en handhaving); 

 de ontwikkeling, in het kader van genoemd Speerpunt, van een 

handreiking voor de toetsing van gezondheidsaspecten in de 

vergunningverlening samen met gemeenten en de GGD. 

 

5. Zijn deze (tussen)resultaten reden om er bij gemeenten op aan te dringen 
om de vergunningen van 'stoppers' niet meer te (her)gebruiken in de 
onderzochte gebieden in Oost-Brabant?  
Zo nee, waarom niet? 
Antwoord: Ja, ondanks dat wij hier al actief aan werken, willen wij onze inzet 

versterken. 

Dit doen wij onder andere in het eerder genoemde Speerpunt Transitie 

Zorgvuldige Veehouderij en bij de inzet van het Urgentieteam. Op 22 april a.s. 

vindt een bijeenkomst plaats met gemeentebestuurders rond de transitie 

Agrofood. De gemeenten zijn het bevoegd gezag voor het overgrote deel van 

de vergunningen voor veehouderijen. Ook tijdens deze bijeenkomst zullen wij 

aandringen op versterkte aandacht voor de VTH-taken. De GGD levert ook een 

bijdrage aan deze bijeenkomst. 

  

 

 

 
 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter, Secretaris, 

 

 


